
 

 

 
 

Der Präsident 
 

R U N D S C H R E I B E N 
 

 ALLE (Prof., WM, SM, Tut) 
 
 
 
 
 
            Dieses Rundschreiben 
        

ersetzt:  

 
see English version below 
convenience translation – not legally binding  
pursuant to the decision of the Executive Board of 01.06.2018 

 
Wahrnehmung der Geschäfte des Kanzlers 
 
Sehr geehrte Damen und Herren, liebe Kolleginnen und Kollegen, 
 
mit Wirkung zum 19.08.2020 wird Herr Lars Oeverdieck bis zum Zeitpunkt der Nachbesetzung der 
Stelle der/ des Kanzler*in mit der Wahrnehmung der Geschäfte des Kanzlers beauftragt. 
 
Der Kanzler ist Mitglied des Präsidiums. Er ist Leiter der Zentralen Universitätsverwaltung und da-
mit Dienst- und Fachvorgesetzter der Abteilungen „Studierendenservice“, „Personal und Recht“, 
„Finanzen“, „Gebäude- und Dienstemanagement“ und „Forschung“ sowie Dienstvorgesetzter des 
Bereiches „Internationales“. Er ist Beauftragter für den Haushalt und darüber hinaus zuständig für 
die Universitätsblibliothek (UB) und die Zentraleinrichtung Hochschulsport (ZEH). 
 
Herr Oeverdieck wird auch weiterhin die Aufgaben des Leiters des SAP-Projekts ERM wahrneh-
men. 
 
Mit Übernahme der Aufgaben des Kanzlers wird Herr Oeverdieck von den Aufgaben des Leiters 
des Präsidialamtes entbunden.  
 
Die Stellvertretung des Kanzlers wird weiterhin Herr Borchert (III L) wahrnehmen. 
 
Herr Oeverdieck ist ab dem 19.08.2020 im Büro des Kanzlers erreichbar unter:  
E-Mail:  k@tu-berlin.de 
Tel.: 030 - 314 22 500  
 
Mit freundlichen Grüßen,  
 
 
 
 
Prof. Dr. Christian Thomsen 
 
Der Präsident 
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Assumption of the Duties of the Vice President for Administration 
 
 
Dear Ladies and Gentlemen, Dear Colleagues, 
 
The duties of the vice president for administration will be assumed by Lars Oeverdieck from  
19 August 2020 until a successor has been found for the position. 
 
The vice president for administration is a member of the Executive Board. As head of the Central 
University Administration, the vice president for administration is the functional and staff supervi-
sor of the University’s departments, namely Student Services, Human Resources and Legal Af-
fairs, Finance, Building and Services Management, and Research as well as staff supervisor of 
International Affairs. The vice president for administration is further responsible for the budget, 
the University Library and the University Sports Center. 
 
Additionally, Lars Oeverdieck will also act as head of the SAP project. 
 
Upon assuming the duties of the vice president for administration, he will be released from his 
duties as director of the Executive Office.  
 
Georg Borchert (III L) will continue to act as deputy vice president for administration. 
 
Lars Oeverdieck can be contacted in the Office of the Vice President for Administration from 
19.08.2020 at:  
Email:  k@tu-berlin.de 
Phone: 030- 314 22 500  
 
 
Yours sincerely,  
 
 
 
 
Professor Dr. Christian Thomsen 
 
The President 
 
 
 
 
 
Translated by TU Berlin Translation Services 
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